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Dato og tid: Onsdag den 13. september 2023 kl. 19.00 

Sted: Aktivitetshuset 

Forplejning: Maj og Kristian 

Til stede:  Birgitte Jørgensen, Inger Mølholm, Jens Peder Bendtsen, Jørgen 
Hindhede, Kristian Villumsen, Maj Lejsgaard Ingemann, Pernille 
Mikkelsen, Svend Erik Olesen, Tove Pedersen, Susanne Kjær Olesen, 
Anette Milther Johannesen, Birgith Sig Petersen 

 
Dagsorden: 
 
 

Punkt Emne Referat 

1. Bordet rundt, 
underskrifter og tilflyttere 

Sekretæren havde glemt mappen, så der bliver underskrevet næste 
gang.  
Der er blandede meninger, om vi skal dele mapper ud til 
tilflytterne. Men enighed om, at personligt “Velkommen” er vigtig. 
Kunne vi lave en “fest” for alle tilflyttere 2 gange om året i stedet 
for? 
Udvalget kommer med et forslag. 
SEO: Højmark har man valgt, at forældrene til børn, der er med til 
gymnastik el.lign., bliver inddraget i evt. oprydning osv.. 
Den 3. oktober er AF (Aktiv Faster) inviteret til en inspirationsaften 
med samme fokus med DGI. Invitationen kom fra FBG.  

2. Landdistriktsrådsmøde i 
Vorgod (6-9) - referat 
derfra 

SEO: 26 sogne var repræsenteret. 4 temaer: Samkørsel, energi, 
bofællesskaber og ? 
Det drejede sig meget om netværk mellem sogne. 

3. Arrangementer, 
kommende aftaler fra 
mødet d. 28-8 med de 
øvrige foreninger 

Juletræstænding: 1. søndag i advent. Gudstjeneste, 
juletræstænding med efterfølgende gløgg og æbleskiver. Kirken 
sætter juletræet op, det er ikke AF.  
Fastelavnsfest: 5. + 6. klasse vil gerne sælge fastelavnsboller og 
kaffe hvert år til deres Bornholmertur. Det er dog frivilligt, om de 
vil. AF vil ikke sætte sig imod det. Udvalget beslutter, hvordan 
entreen skal være skruet sammen. 

4. Evaluering af Mini 
landsstævne, Cykelsti-
indvielse og Kunsten 
kommer til byen 

Minilandsstævne: En succes.  
Cykelstiindvielse: Var der noget herfra, så smuttede det for mig?  
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5. Nyt fra Skolen Skolen har 75 elever. Det er dejligt. Mange er tosprogede. De 49 er 
etniske danskere.  
Det er derfor et indsatsområde for skolen. Forældrene til de 
tosprogede elever synes, de bliver godt modtaget og er positive. 
Skolen arbejder meget med udeskolen. Bålhytten er sat op, men 
der er desværre ingen penge til indvielsen. Når de får borde og 
stole vil der blive en indvielse på 1-2 timer en fredag eftermiddag.  
Dejlige børn, gode forældre, gode lærer - en dejlig skole! 
Der er kommet Række Mølle børn i vuggestuen, da de ikke fik lov 
til at oprette deres egen. Nogle af de børn er i en “Tullegruppe” i 
børnehaven, da vuggestuen er fyldt op.   
Der kommer positive ytringer fra Kommunen i forhold til alt det, 
der sker på skolen.  
Prognosen ser ud til at være over 60 i den nærmeste fremtid.  
Hvad gør skolen for at børnene skal vælge vores skole? De går i 
dialog med forældrene i børnehaven. De besøger forældrene med 
pjecer.  

6. Donation 24, donationer 
og arv 

Donation24: De vil gerne have en annonce på vores hjemmeside, 
men vi har sagt NEJ, da vi ikke vil have “reklamer” på hjemmesiden.  

7. Tilflyttere over 50 % er 
udenlandske? Tiltag fra 
Birkevænget 

Taget under pkt 1. 

8. Investeringer: 
Lille ansøgning fra Senior 
Nyt udstyr til fremvisning 
Stole og borde til 
udlejning 
Overvågning i 
Aktivitetshuset 

Senior: En bobplade = OK fra AF 
Lyden i mødelokalet står til udskiftning/forbedring. Desuden en ny 
projektor. Det skal være kvalitet. Rasmus er sat på sagen. = OK fra 
AF 
Mejeriet udlejer stole og borde. Der er ikke ret mange tilbage, så 
nye borde og stole skal indkøbes. 
Man skal gerne kunne dække til 80 personer = OK fra AF, at betale 
dette. 
Overvågning: Det er tilbagevendende i sommerferien og juleferien, 
at der sker uhensigtsmæssige ting i hallen, når aktiviteten i hallen 
er lav. 
Dørene bliver lukket op om dagen, så man kan gå ind om 
aftenen/natten. Ting fra køkkenet findes på legepladsen osv.  
Der kommer overvågning op nu, så vi har mulighed for at se hvem, 
der går rundt heroppe.  
Inger vil nævne det i skolen, at Skjern har lukket deres haller. Det 
kunne jo ske for Aktivitetshuset også, hvis ikke “hærværket” 
stopper.  
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9. Fjernvarme i Astrup - en 
orientering fra gruppen  

Energigruppen: Kommunen mener, det burde undersøges om det 
kunne være en mulighed for Astrup.   
2. oktober holdes der borgermøde. Man er kommet frem til et 
forslag om, at fjernvarme er den bedste løsning for Astrup.  
Der bliver uddelt en pjece i Astrup by, da det kun er dem, der bor 
hér, der kan komme i betragtning til fjernvarme.  
Varmekilden vil være el og gas. 
Der bliver et oplæg fra firmaet, der kommer til at stå for det.  
Det er tre krav, der skal være opfyldt:  
1.Det skal være samfundsøkonomisk.  
2.Det skal være billigt for brugerne,  
3.Det skal have en positiv økonomi og et positivt budget.  
Hvis man får 80 ud af 111 med fra starten, så får vi 
kommunegaranti , (skolen tæller 15) Det er det, der gør, at der er 
en chance.   
Andelskassen byder også ind med hjælp til økonomien.  
Det handler om at få en stabil pris for varmen, ikke kun den 
billigste.  
Faster er for lille til, at det kan være en mulighed for dem.  
Det bliver enten Skjern eller Videbæk fjernvarme, der kommer til at 
stå for administrationen. 
 

10. Evt. 1.) SEO: Bydelsmødre: 
Man lærer at være dansk og lærer om den danske kultur. Starter 
24. oktober og afholdes i Ringkøbing denne gang. Det tager 12 
aftner.  
Ressourcestærk Mor” kan tilbydes dette forløb.   
Inger vil foreslå det for udenlandske forældre, da hun har et godt 
forhold til dem fra skolen.  
2.) Skilte fra Forsamlingshuset til anlægget må de selv klare. 
3.) Info om Netværksgruppe for formændene for de forskellige 
foreninger i sognene. Det handlede om generationsskifte og at få 
integrationen til at fungere.  
 4.) Jørgen: Busskuret. Pengene er fundet, så skuret skulle stå 
næste sommer. Licitationen er i gang. Der er ingen AF-penge i det.  
5.) Susanne: Aktivitetskasse bliver lavet med forskelligt indhold. 
Det bliver lavet sådan, at man booker/lejer denne kasse i 
bookingsystemet.  
6.) Pernille: Sangaftnerne bliver taget op igen.  
7.) Pernille. 20 sept. bliver der Kreativ Café på skolen. Hvis der 
bliver for mange tilmeldte, rykker det til mødelokalet.  
8.) Jens Peter: Asfalt på cykelsti på Borrisvej er ikke sikret. 
Kommunen har ikke så mange penge i puljen til dette. Der er 
enighed om, at vi skal starte en indsamling i sognet til dette.  
9.) Næste møde er den 16. november. 
10.) Formandskabet arrangerer noget julehygge den 24. november. 

 
 
Mvh Birgith 


